



Apr. 2022 Volume 30 No. 2
2022年4月 第30卷 第2期

证据科学

Evidence Science

民事诉讼中强制性诉前鉴定的反思与重构 曹志勋
限制自认的类型化分析 陈国欣
从司法逻辑到技术逻辑 陈如超 薛楠
鉴定意见“明确”的应有理解 张宇宽 及小同
论行政处罚当事人无过错之证明 王敬文

中国政法大学

ISSN 1674-1226



CN 11-5643/D
ISSN 1674-1226

证据科学

(双月刊)



2022年第30卷第2期 (总第144期)

2022年4月25日出版

· 证据法学 ·

- 民事诉讼中强制性诉前鉴定的反思与重构 曹志勋 • 133 •
- 限制自认的类型化分析 陈国欣 • 145 •
- 亟待确立的举证责任分配原则 龚大春 • 159 •
- 从司法逻辑到技术逻辑 陈如超 薛楠 • 175 •
- 鉴定意见“明确”的应有理解 张宇宽 及小同 • 190 •
- 证据为何要补救? 王景龙 • 203 •
- 论受行政处罚当事人无过错之证明 王敬文 • 223 •

· 证据科学 ·

- 证据科学新兴交叉学科研究报告 ... 张保生 王旭 张中 王元凤 褚福民
..... 袁丽 郝红霞 杨天潼 于天水 曹洪林 李冰 赵东 • 237 •
- 《证据科学》杂志注释体例 • 256 •

Evidence Science

Volume 30 Number 2 Apr. 25, 2022

Contents

- Reflection on and reconstruction of the compulsory submission of pre-action expert identification. Cao Zhixun (133)**
- A typological analysis on restricted self-admission—a theoretical interpretation of article 7 of the civil evidence regulations. Chen Guoxin (145)**
- Urgency for establishing principle of allocating burden of production—principle of controller self-proving just. Gong Dachun (159)**
- From judicial logic to technical logic ——conflict and reconciliation between definiteness and scientificity requirement of the expert opinion. Chen Ruchao, Xue Nan (175)**
- The understanding of the “clear requirement” of expert’s opinion. Zhang Yukuan (190)**
- Why should some evidence be redressed? – The internal logic and methods of the criminal evidence remedy. Wang Jinglong (203)**
- On the proof of no subjective fault of the party to administrative penalty: Paragraph 2 of Article 33 of the Administrative Penalty Law. Wang Jingwen (223)**
- Report on Emerging Interdisciplinary in Evidence Science. Zhang Baosheng, Wang Xu, Zhang Zhong, Wang Yuanfeng, Chu Fumin, Yuan Li, Hao Hongxia, Yang Tiantong, Yu Tianshui, Cao Honglin, Li Bing, Zhao Dong (237)**